
 ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF  

Poř. číslo zápisu: 26  

Datum zasedání: 29. 4. 2020  

Přítomni: Bauerová, Bernatík, Braciníková, Buryová, Franěk, Chmielová, Majerová, 

Šimáková, Škrabal, Turečková, Verner  

Omluveni:   

Hosté: Lebiedzik, Nevima, Stavárek, Šperka, Šromková  

  

Program:   

1. Úvod, schválení programu  

2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2019  

3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2019  

4. Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru SU OPF za rok 2019  

5. Žádost o akreditaci studijního programu Digitální business v bakalářském stupni 

studia, v prezenční formě  

6. Žádost o akreditaci studijního programu Mezinárodní obchod v bakalářském stupni 

studia, v prezenční formě  

7. Žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví v 

bakalářském stupni studia, v kombinované formě  

8. Žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví 
v navazujícím magisterském stupni studia, v kombinované formě  

9. Volba nového člena Vědecké rady SU OPF  

10. Různé  

  

1. Úvod, schválení programu  

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty, vyjmenovala jednotlivé body 

programu a konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Přítomní členové senátu 

s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.   

Hlasování      

Pro: 11  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

 



2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2019  

Výroční zprávu o hospodaření SU OPF představil děkan prof. Stavárek, který informoval, že 

uspořádání výroční zprávy je stejné, jako každým rokem – tabulky jsou doplněny textem, kde 

jsou shrnuty hlavní aspekty hospodaření. Příprava VZ probíhala ve spolupráci s p. tajemnicí a 

vedoucí ekonomického oddělení Ing. Kazíkovou.    

Předseda Komise pro hospodářské záležitosti Ing. Verner uvedl, že všechny dotazy, které 

zaslala KHZ p. tajemnici, již byly zodpovězeny a požadavky KHZ zohledněny (odpisy, 

upřesnění částek apod.). Všichni senátoři tak mají k dispozici dokumenty, kde jsou již změny 

zapracovány, a dodal, že se nejedná o velké zásahy. Předseda KHZ dále vznesl dotaz na pana 

děkana, který se týkal nízkého počtu platících studentů ze zahraničí v roce 2019.    

Prof. Stavárek vysvětlil problém v počtu platících studentů v anglickém navazujícím studijním 

programu tím, že v roce 2019 byly problémy se zaváděním nového informačního systému, kdy 

dlouhou dobu nebyla stanovena možnost vyměřit poplatky. Jakmile byla směrnice týkající se 

těchto poplatků vydána, tak bylo zjištěno, že některé moduly nefungují, např. možnost platit 

platební kartou. Tento problém byl vyřešen až na konci roku 2019, kdy pouze 5 studentů stihlo 

poplatek zaplatit, zbytek studentů zaplatil až začátkem roku 2020. V anglickém navazujícím 

studijním programu (akreditovaném) máme zapsáno 14 studentů, „Exchange“ a „Visiting“ 

studenti z Číny jsou vedeni v jiné kategorii.   

Ing. Verner se dotázal, zda se tedy platby v roce 2020 objeví ve výroční zprávě příští rok.  

Prof. Stavárek odpověděl kladně a uvedl, že souhrnná částka, která již byla zaplacena je 860 

tis. Kč a dalších 320 tis. Kč je nyní ve fázi, kdy je vystavena faktura agentuře, která studenty 

zastupuje a čeká se na její zaplacení.   

Předseda KHZ Ing. Verner poděkoval za celou komisi panu děkanovi, Ing. Šromkové a Ing. 

Kazíkové za zodpovězení dotazů a součinnost.   

Dr. Majerová vyzvala k diskuzi. Vzhledem k tomu, že se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzvala 

k hlasování o schválení již upravené Výroční zprávy o hospodaření SU OPF za rok 2019.  

Hlasování      

Pro: 11  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

   

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2019.  

  

  

  



  

3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2019  

Děkan prof. Stavárek uvedl, že se jedná o dokument, který je zpracován každým rokem a jeho 

struktura a tabulky jsou předepsány MŠMT. Vyzval ke konkrétním dotazům senátorů.   

Doc. Lebiedzik poděkoval všem, kteří dodali připomínky, většinou šlo o formální a gramatické 

chyby.  

Ing. Verner dodal, že jde o drobné překlepy a komentáře k nim budou předány proděkanovi 

Lebiedzikovi.   

Předsedkyně senátu otevřela diskuzi, ke které se nikdo další nepřihlásil, proto dala hlasovat 

o schválení Výroční zprávy o činnosti SU OPF za rok 2019.   

Hlasování      

Pro: 11  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

  

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2019.  

   

4. Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru SU OPF za rok 2019  

Prof. Stavárek informoval, že je to předposlední vyhodnocení dílčího plánu z dlouhodobého 

pětiletého plánu. V tomto dokumentu se předkládají dílčí činnosti, které byly úspěšně nebo 

neúspěšně realizovány. Tento dokument bude předložen po schválení senátem Vědecké radě 

SU OPF.   

Předsedkyně požádala senátory o připomínky, které nezazněly, a proto proběhlo hlasování 

o schválení vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru SU OPF za rok 2019.   

Hlasování      

Pro: 11  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

   

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru SU OPF za rok 2019.  

   



5. Žádost o akreditaci studijního programu Digitální business v bakalářském stupni 

studia, v prezenční formě  

6. Žádost o akreditaci studijního programu Mezinárodní obchod v bakalářském 

stupni studia, v prezenční formě  

7. Žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví 
v bakalářském stupni studia, v kombinované formě  

8. Žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví 
v navazujícím magisterském stupni studia, v kombinované formě  

Děkan prof. Stavárek představil všechny dokumenty souhrnně. První dva studijních programy 

jsou svým zaměřením snahou akcentovat atraktivní oblasti současného ekonomického 

prostředí. Oba jsou koncipovány jako profesní studijní programy, které mají společný základ a 

většina předmětů jsou předměty profilové. U třetího a čtvrtého studijního programu se jedná 

pouze o rozšíření stávajících studijních programů o kombinovanou formu studia. Obsah 

materiálu kopíruje současný stav v prezenční formě, pouze byly dopracovány příslušné studijní 

opory tak, aby splňovaly veškeré standardy. Impulsem bylo také přání studentů po skončení 

bakalářského studia pokračovat v navazujícím studiu, a to v kombinované formě studia.   

 Doc. Lebiedzik dodal, že minulý týden tento materiál projednávala Rada garantů. Vzniklé 

připomínky byly garanty zapracovány a takto upravené materiály byly zaslány senátu. Finální 

podoba po aktualizacích a doplnění (např. publikační činnosti) bude pak zaslána na Radu pro 

vnitřní hodnocení (červen 2020).   

 Předsedkyně senátu vyzvala přítomného garanta programu Mezinárodní obchod doc. Nevimu 

k doplnění informací.  

Doc. Nevima, jako garant studijního programu Mezinárodní obchod doplnil, že je rád, že pan 

děkan uvedl všechny materiály souborně, a zároveň představil jednotlivá specifika. Při přípravě 

studijního programu byla snaha reagovat na aktuální společenskou poptávku, která byla 

ověřena v praxi, zejména u firem, jejichž zástupci se budou také podílet na výuce předmětů. 

Také studenti obchodních škol projevili zájem o takový typ studijního programu. Tento 

program není nabízen na jiných vysokých školách (s výjimkou specializace vyučované nově na 

EkF VŠB-TU Ostrava, která se však svým obsahem velice liší od námi předloženého 

programu). Nezanedbatelné je také to, že při přípravě tohoto studijního programu byly v rámci 

nabídky předmětů osloveny všechny katedry a ve výuce jsou také všechny zastoupeny.   

Dr. Majerová uvedla, že materiály senát bere na vědomí, neschvaluje je a vyzvala přítomné 

k diskuzi. K navrženým dokumentům nebyly připomínky a senát je tak bere na vědomí.  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Digitální business v bakalářském stupni 

studia, v prezenční formě.   



  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Mezinárodní obchod v bakalářském stupni 

studia, v prezenční formě.   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví 

v bakalářském stupni studia, v kombinované formě.   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, peněžnictví, pojišťovnictví 

v navazujícím magisterském stupni studia, v kombinované formě.  

 

9. Volba nového člena Vědecké rady SU OPF  

Předsedkyně senátu dr. Majerová sdělila, že za běžných podmínek by byla volba nového člena 

vědecké rady tajná. Vzhledem k současné mimořádné situaci byl dne 24.4.2020 přijat Zákon 

č.188/2020 Sb, o zvláštních pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých školách 

v roce 2020 a o posuzování doby studia pro účely dalších zákonů 

(http://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/novy-zakon-c-2020-sb-o-zvlastnich-

pravidlech-pro-vzdelavani), který umožňuje na základě usnesení volbu tajnou změnit na volbu 

veřejnou (část třetí, § 7, čl. 1). Předsedkyně senátu proto navrhla, aby tak tato volba byla volbou 

veřejnou a dala o tomto hlasovat.   

Hlasování      

Pro: 11  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné se 

usnesl na veřejné volbě nového člena Vědecké rady SU OPF.  

 

Vzhledem k tomu, že všichni přítomní senátoři s veřejnou volbou souhlasili, před hlasováním 

předala předsedkyně senátu slovo panu děkanovi, kterého požádala o zdůvodnění nutnosti nové 

volby.    

Prof. Stavárek uvedl, že volba nového člena VR je nutná vzhledem k rezignaci Ing. Barbary 

Řimánkové, a to vzhledem k její nominaci na nové pracovní místo a následné stěhování do 

nového bydliště, odkud by nebyla schopna dojíždět na VR. Na vedení bylo rozhodnuto o 

dodržení poměru externích členů VR s podobným zaměřením, proto byl osloven Mgr. Zbyněk 

Šulc, který je ředitelem korporátního bankovnictví České spořitelny a pracuje v podstatě na 

stejné pozici jako Ing. Řimánková. Prof. Stavárek věří, že bude pro VR přínosem a požádal 

senát o jeho schválení.    

http://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/novy-zakon-c-2020-sb-o-zvlastnich-pravidlech-pro-vzdelavani
http://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/novy-zakon-c-2020-sb-o-zvlastnich-pravidlech-pro-vzdelavani


Dr. Majerová vyzvala senátory k dotazům. Jelikož nikdo z přítomných senátorů žádný nevznesl, 

přistoupila k volbě nového člena VR.   

Hlasování      

Pro: 11  Proti: 0  Zdrželi se: 0  

  

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje nového člena Vědecké rady SU OPF.  

   

10. Různé  

1) Dr. Bernatík podal informace o setkávání AS SU, která probíhají, vzhledem k důležitosti 

schvalovaných dokumentů (výroční zprávy, rozpočet apod.) v rámci MS Teams v týdnech 14.4. 

+ 21.4. t. r., přičemž současně proběhla rozprava k materiálům s hlasováním per rollam s 

termínem k 27. 4. 2020. Další zasedání Senátu je plánováno na 12. 5. 2020 ve 13:00 hod.   

2) Prof. Stavárek sdělil, že se rozhodl vyhovět žádosti doc. Tvrdoně na rezignaci na post 

proděkana, který své rozhodnutí zdůvodnil potřebě více se věnovat vědecko-výzkumné činnosti 

pro podporu studijního programu Veřejná ekonomika a správa. Rezignace byla dohodnuta k 30. 

6. 2020, k 1.7.2020 bude jmenován nový proděkan.   

Prof. Stavárek dále dodal, že po diskuzi o vhodném nástupci byla jednohlasně odsouhlasena 

doc. Iveta Palečková. Doc. Palečková bude navržena také jako nová členka Vědecké rady SU 

OPF, doc. Tvrdoň zůstává, vzhledem ke svým zkušenostem, i nadále členem VR. Zůstává 

rovněž členství doc. Tvrdoně v redakční radě časopisu E+M.   

Dr. Majerová poděkovala za informaci v dostatečném předstihu i za sdělení jména nové 

proděkanky.   

Dr. Turečková se dotázala, kdo bude odpovědný za řízení doktorských studií.  

Prof. Stavárek odpověděl, že doktorská studia budou, jak tomu bylo doposud, v gesci 

proděkanky pro vědu a výzkum.    

 

Vzhledem k tomu, že žádný z přítomných neprojevil zájem o další příspěvek do tohoto bodu, 

předsedkyně senátu poděkovala všem za účast a zasedání ukončila.   

  

  



Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 27. 5. 2020, forma a čas bude upřesněn dle vývoje 

situace v souvislosti s opatřeními proti šíření COVID-19.  

   

Za správnost:   

Ing. Ingrid Majerová, Dr.   

 

Zapsala:   

Ing. Lucie Bínová  

 

Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 29. 4. 2020   

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2019.  

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2019.  

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Vyhodnocení Plánu realizace strategického záměru SU OPF za rok 

2019.  

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Digitální business 

v bakalářském stupni studia, v prezenční formě.   

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Mezinárodní obchod 

v bakalářském stupni studia, v prezenční formě.   

6. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, 

peněžnictví, pojišťovnictví v bakalářském stupni studia, v kombinované formě.   

7. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí žádost o akreditaci studijního programu Bankovnictví, 

peněžnictví, pojišťovnictví v navazujícím magisterském stupni studia, v kombinované 

formě.  

8. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné se usnesl na veřejné volbě nového člena Vědecké rady SU OPF.  

9. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje nového člena Vědecké rady SU OPF.  

  

Ing. Ingrid Majerová, Dr.   

předsedkyně AS SU OPF  


